
Nieuwsbrief actiegroep “Behoud de Parel”
Jaargang 1 nummer 8

U heeft via een actiebon, brief of via e-mail te kennen gegeven dat u sympathi-
seert
met de acties van “Behoud de Parel” en dat u graag op de hoogte gehouden wordt 
over de ontwikkelingen van de plannen rondom Grubbenvorst. Hierbij ontvangt u 
de 
zevende nieuwsbrief.

Heeft u zelf berichtjes voor deze nieuwsbrief of heeft u vragen, neem dan contact op 
met de redactie van de nieuwsbrief (077-3985762) of stuur een mailtje (met vermelding 
“nieuwsbrief”) naar behouddeparel@home.nl.

DE INHOUD VAN DEZE NIEUWSBRIEF

In deze nieuwsbrief wordt u geïnformeerd over de acties van “Behoud de Parel” die 
sinds de vorige nieuwsbrief uitgevoerd zijn. Het gaat dan met name om het aanbieden 
van 2515 handtekeningen aan Burgemeester Van Rooij van Horst aan de Maas, de acht  
“Parels” die gebruik gemaakt hebben van het inspreekrecht bij de raadsvergadering van 
11 december 2007 en de reactie van Behoud de Parel op uitspraken van Limburgs Gede-
puteerde Ger Driessen uit Hors over de manier waarop “Behoud de Parel actie voert.  
Overigens was Driessen niet de enige die kritiek had op de acties rondom het Nieuw Ge-
mengd Bedrijf (NGB). De initiatiefnemers van het NGB stuurden een nieuwsbrief rond,  
waarin ze de aanval openden op de handtekeningenactie van de artsen in Noord-Lim-
burg, waarover wij u in de vorige nieuwsbrief berichtten. 
Tenslotte willen wij u naast enkele  “huishoudelijke berichten” oproepen om nu 
al in uw agenda te noteren dat u dinsdag 12 februari massaal uw stem laat ho-
ren bij de gemeenteraadsvergadering over het Nieuw Gemengd Bedrijf.

Grubbenvorst laat van zich horen: 
2515 handtekeningen en 8 insprekers

Dinsdag 11 december discussieerde de gemeenteraad van Horst aan de Maas over de 
inrichting van het Landbouwontwikkelingsgebied (LOG) Witveld. Voorafgaande aan die 



vergadering bood Toon van Gerven namens actiegroep Behoud de Parel 2515 handte-
keningen aan aan burgemeester Van Rooij. En een aantal insprekers maakten duide-
lijk waarom in het LOG Witveld geen plaats gereserveerd moest worden voor het Nieuw 
Gemengd Bedrijf (NGB). 

2515 Handtekeningen en 10 insprekers
Voordat de raad de discussie kon starten, gaf burgemeester van Rooij eerst een tiental 
burgers de mogelijkheid gebruik te maken van het spreekrecht. Eén van hen was Toon 
van Gerven, de woordvoerder van de actiegroep "Behoud de Parel". Hij bood burge-
meester van Rooij 2515 handtekeningen aan, die de afgelopen periode verzameld zijn 
in vooral Grubbenvorst en een deel in Horst. In zijn toespraak stelde Van Gerven dat 
hij "de stem des volks" naar de gemeenteraad bracht. Hij stelde dat de partijen in de 
gemeenteraad in hun verkiezingsprogramma's niets vermeld hebben over de komst van 
het Nieuw Gemengd Bedrijf in het LOG Witveld. Dat betekende volgens hem dat de 
burgers nu anders moeten "stemmen". Via de handtekeningen.     Actievoerder Van 
Gerven ging er van uit dat de raad die "stem" serieus zou nemen.
Andere insprekers gingen vervolgens in op allerlei aspecten, die te maken hadden met 
de eventuele komst van het Nieuw Gemengd Bedrijf. De economische aspecten, de con-
sequenties voor gezinsbedrijven in Nederland, de situatie van boeren in Horst aan de 
Maas, de internationale effecten, de aantasting van de open ruimte, de samenhang tus-
sen het NGB en andere projecten rondom Grubbenvorst, de juridische kant van de 
zaak, de insprekers André Vollenberg uit Grubbenvorst, Riky Schut uit Lottum, Johan 
Vullings uit Melderslo, Jan Janssen uit IJsselstein, Wim Seegers uit Grubbenvorst, 
Joop Claassens uit Grubbenvorst en Ger Wijnhoven uit Venlo wisten het met verve 
naar voren te brengen *). Vervolgens kregen de heren Kuijpers en Christiaens, twee van 
de initiatiefnemers van het NGB het woord. Zij schetsten hoe het NGB zo gebouwd zou 
worden, dat het milieu en de dieren ontzien worden en de omgeving geen enkele last 
van het bedrijf zal ondervinden.

Niet praten over NGB
Na het overhandigen van de handtekeningen en de toespraken van een tiental inspre-
kers, waaronder twee van de initiatiefnemers van het NGB, zette de gemeenteraad zich 
schrap. In een zogenaamde opiniërende raadsvergadering zou gediscussieerd worden 
over de Gebieds-visie "Sturen op Kwaliteit", waarin het college van B&W uiteenzet hoe 
zij het zogenaamde Landbouwontwikkelingsgebied (LOG) Witveld wil inrichten. Enkele 
fracties in de gemeenteraad (met name CDA en VVD) lieten meteen al weten niet te wil-
len spreken over het NGB. Het ging wat hun betreft alleen over de inrichting van het 
LOG Witveld. Vervolgens bleef het NGB echter toch voortdurend terugkeren in de dis-
cussies.

Kritiek op Gebiedsvisie college van B&W
Een meerderheid van de gemeenteraad van Horst aan de Maas leverde kritiek op de 
Gebieds-visie van het college. Zowel de fracties van de SP en PvdA, als de fractie van de 
VVD richten hun pijlen op de vrijheid die het college zich neemt om te bepalen aan wel-
ke maten bedrijven in het LOG Witveld moeten voldoen. Die vrijheid maakt het B&W 
mogelijk, zélf te bepalen of er wel of niet mega varkens- en/of kippenbedrijven geves-
tigd kunnen worden in het LOG Witveld. 



Standpunten
Het CDA kon zich, in de persoon van Joop de Hoon vrijwel helemaal vinden in de ge-
biedsvisie van het college. Hij is van mening dat er ook ruimte moet zijn voor bedrijven 
van meer dan 20.000 varkens. "In Brabant hebben ze al genoeg van dat soort bedrij-
ven", was voor hem het doorslaggevende argument. Erik Beurskens (VVD) wees er op 
dat het college van B&W - in de persoon van wethouder Litjens - zichzelf wel erg veel 
ruimte gaf bij het bepalen van de grote van de bedrijven die zich mogen vestigen. Ge-
bouwen met een nokhoogte van 12 meter, waarbij 20% extra (2.40 meter!) in bijzonde-
re gevallen toegelaten wordt en als de ondernemers nog wat extra’s doen kan het colle-
ge het nog hoger laten worden! Dat kon niet volgens Beurskens en SP en PvdA vielen 
hem daarin bij.

SP en PvdA afwijzend ten aanzien van NGB
In het betoog van de SP werd duidelijk gemaakt welke criteria de SP hanteerde bij haar 
beoordeling van de inrichting van het LOG Witveld. De SP hanteert als beoordelingscri-
teria de menselijke maat, dierenwelzijn, duurzaamheid, landschappelijke gevolgen, ge-
volgen voor de gezondheidszorg (fijnstof en MRSA) en niet als laatste, het bestaans-
recht van de huidige bedrijven, die – zo blijkt uit gegevens die onlangs ter beschikking 
zijn gekomen – steeds meer kopje onder dreigen te gaan. 
De PvdA liet in een zeer uitgebreid betoog, uitgesproken door drie fractieleden, weten 
geen plaats te zien voor een bedrijf als het NGB. De PvdA legde de grens bij bedrijven 
met 12.000 tot 15.000 varkens en 120.000 tot 160.000 kippen. Daarmee is voor de 
PvdA de komst van het NGB onmogelijk. Zeker als daarbij gevoegd wordt dat de PvdA 
slechts bouwblokkken van 2,5 ha toe wil staan, waar het college bouwblokken van 6 
ha wenselijk acht.

Genoeg ruimte in het LOG?
In de discussie werd verder doorgepraat over de ruimte die bedrijven nodig zouden 
hebben. Tussen SP en PvdA ontspon zich de discussie of het maximum gesteld moest 
worden bij 15.000 varkens (PvdA) of zo'n 5000 varkens (SP). 

SP-raadslid van Rengs ging nog in op het aantal bedrijven dat zich in het LOG wilde 
vestigen. Hij wees op het gesprek van de SP-fractie met de LLTB, waarin werd aangege-
ven dat er in de toekomst waarschijnlijk nog meer bedrijven zouden moeten verplaat-
sen naar een LOG in het kader van de reconstructie. Omdat de LLTB voorstander is 
van de komst van het NGB gaf de LLTB aan dat er op termijn dan ook een tweede LOG 
beschikbaar zou moeten worden gesteld. Daarbij dachten ze aan het LOG aan de Tien-
rayse weg. Zoals bekend heeft het college bij haar totstandkoming uitdrukkelijk vastge-
legd dat er maar één LOG komt en wel in het Witveld! Indien het juist is wat de LLTB 
stelt, dan zou dat betekenen dat er sowieso geen ruimte zou moeten worden gereser-
veerd voor het NGB, aldus Van Rengs.

*) Wenst u de tekst(en) van de verschillende insprekers te ontvangen, meldt u dan 
per mail 

- info@behouddeparel.nl - of schrijf een briefje naar Behoud de Parel - Winterheide 
3, 5971 GD Grubbenvorst - en wij bezorgen u de volledige tekst(en) zo spoedig mo-
gelijk.

------------------------------------------------------------

mailto:info@behouddeparel.nl


Acties Behoud de Parel vallen niet in goede aarde bij 
Limburgs gedeputeerde Ger Driessen (CDA)
Maandag 17 december 2007 maakte Dagblad de Limburger melding van uitspraken 
van Limburgs Gedeputeerde Ger Driessen uit Horst over de manier van actievoeren van 
actiegroep Behoud de Parel en de vijftig artsen die een petitie aangeboden hebben aan 
Burgemeester van Rooij inzake de gezondheidsrisico’s die gepaard gaan met de komst 
van het Nieuw Gemengd Bedrijf. Hij vond dat een “goedkope manier van discussiëren” 
en verweet de actievoerder “misbruik te maken van kinderen, door ze met een masker 
op, op een schommel te zetten”. Verder merkte hij op dat het een slechte zaak was dat 
“een groep mensen vanuit een beroep uitspraken doen, die ze op geen enkele manier 
kunnen onderbouwen”. In het artikel blijkt dat gedeputeerde Driessen van zichzelf 
vindt dat hij “puur wetenschappelijk” te werk gaat!

“Behoud de Parel” reageert in een open brief *) op de uitspraken van gedeputeerde 
Driessen. De briefschrijvers nodigen Driessen in hun brief uit om, zoals de actiegroep 
het noemt, “elkaars (onderbouwde) argumenten uit te wisselen”.

De actievoerders  achtten de opmerking dat zij kinderen misbruiken een nogal forse 
beschuldiging. Zij zien deze reactie als een emotionele reactie op een scherp beeld, dat 
de actiegroep neer heeft willen zetten om in één oogopslag duidelijk te maken dat 
‘Grubbenvorst’ zich zorgen maakt over de ontwikkelingen rondom hun dorp. Daarbij 
doelt Behoud de Parel op de risico’s van fijnstof, zoals die ook door de artsen naar vo-
ren zijn gebracht. In de brief verwijst de actiegroep onder andere naar onderzoeken van 
de rijksoverheid die hun zorgen onderbouwen. De briefschrijvers vragen de gedeputeer-
de de wetenschappelijke onderzoeken beschikbaar te stellen, waarmee hij kan aanto-
nen dat het er in Grubbenvorst niet slechter op zal worden, wat betreft de gezondheid 
van de lokale bevolking

Behoud de Parel sluit haar brief af met het uitspreken van de hoop dat Driessen begrip 
heeft voor de zorgen van de burgers van Grubbenvorst. “In plaats van iemand die bij 
het uiten van die zorgen meteen roept dat het om ‘emotie’ gaat en dat men toch vooral 
moet luisteren naar de goed bedoelende politici en de initiatiefnemers van het NGB”, 
schrijft de actiegroep. Om dat te bereiken nodigt de groep Driessen uit voor een ge-
sprek waarin de standpunten uitgewisseld worden en waarin dan “gezamenlijk tot de 
conclusie gekomen wordt, dat u andere waarden en normen aanhoudt dan wij en/of de 
burgers in Grubbenvorst, als het gaat om de afweging of zo’n megabedrijf wel of niet 
gevestigd moet worden in de nabijheid van Grubbenvorst”, aldus de schrijvers van de 
open brief.

*) Wenst u de OPEN BRIEF aan gedeputeerde Ger Driessen te ontvangen, meldt u dan 
per mail - info@behouddeparel.nl - of schrijf een briefje naar Behoud de Parel - Win-
terheide 3, 
5971 GD Grubbenvorst - en wij bezorgen u de volledige tekst(en) zo spoedig moge-
lijk.

---------------------------------------------------------------------

mailto:info@behouddeparel.nl


Nieuw Gemengd Bedrijf bagatelliseert zorgen van artsen 
in Noord-Limburg

In de Nieuwsbrief nummer 3 van de initiatiefnemers van het Nieuw Gemengd Bedrijf 
(NGB) wordt stelling genomen tegen het signaal dat een vijftigtal artsen (huisartsen, 
artsen van de GGD, longartsen, internisten en microbiologen van Vie Curi in Venlo) en-
kele weken geleden afgaven omtrent de gezondheidsrisico’s van alle plannen rondom 
Grubbenvorst. De artsen wezen met name op de risico’s van fijnstof en de voor antibio-
tica resistente MRSA-bacterie. Volgens het NGB is er echter nauwelijks sprake van risi-
co’s.

In de Nieuwsbrief fulmineren de initiatiefnemers tegen de spandoeken van Behoud de 
Parel, waarop kinderen afgebeeld staan, die een masker op hebben. Zij ervaren het 
spandoek als een klap in hun gezicht, omdat zij er “juist alles op alles zetten om de 
omgeving te ontzien”.  Met betrekking tot de MRSA-bacterie stellen ze, dat er nog geen 
gevallen bekend zijn van varkens-MRSA door de lucht en het RIVM (Rijksinstituut voor 
Volksgezondheid en Milieu) zou onlangs een richtlijn uitgegeven hebben, die stelt dat 
mensen die werken op een veehouderij geen bijzondere risicogroep vormen. 
Ondertussen - zo stellen de artsen – moeten veehouders zich bij opname wel apart mel-
den als veeboer, zodat ze in het ziekenhuis apart van de andere patiënten gehouden 
kunnen worden. In verband met de risico’s van besmetting van andere patiënten met 
de MRSA- bacterie, die dan ook niet voor niets de bijnaam “ziekenhuisbacterie” heeft… 
Overigens baseren de artsen hun zorgen op onderzoeksrapporten uit Duitsland en de 
Verenigde Staten van Amerika.

Wat de fijnstof betreft stelt het NGB dat ze de nieuwste technieken inzetten om er voor 
te zorgen dat er geen uitstoot van fijnstof plaats vindt. De apparatuur die gebruikt 
wordt, zou volgens de initiatiefnemers van het NGB 70% van de fijnstof uit de lucht 
wassen. 30 procent uitstoot van fijnstof is – in de hoeveelheden waarover we bij het 
NGB spreken – echter niet niets…
Opvallend is overigens dat het NGB in haar Nieuwsbrief heeft over de luchtwassers die 
geïnstalleerd worden in de varkensstallen. Over het kippenbedrijf (1,2 miljoen kippen) 
wordt niet gerept. Terwijl juist het kippenbedrijf de grootste bron van fijnstofuitstoot is. 
Peter Groot Koerkamp, professor in Wageningen, stelde op een informatiebijeenkomst 
op 6 september jl. over het NGB, dat er op dit moment nog geen technieken voorhan-
den zijn die de fijnstofproductie tegelijkertijd met de ammoniak uit de lucht van een 
kippenbedrijf kunnen halen. Die luchtwassers raken verstopt, als ze ook de fijnstof 
proberen af te vangen.
Een andere bron van fijnstof is het verkeer. Door het NGB, zeker in combinatie met de 
andere activiteiten rondom Grubbenvorst (uitbreiding veiling, zandverwerkingscentrale, 
tuinbouwgebied Californië, de Floriade en Trade Port Noord) zal het vrachtvervoer en 
daarmee de uitstoot van fijnstof enorm toenemen. Het NGB stelt dat zij – op landelijke 
schaal gezien – het aantal vrachtbewegingen reduceert, vergeleken met de traditionele 
werkwijze van de intensieve veeteelt. Dat mag wellicht waar zijn, maar dat neemt niet 
weg, dat er gewoon heel wat transporten in de regio Noord-Limburg en met name rond 
Grubbenvorst bij komen. Transporten die er nu nog niet zijn.
Al met al lijkt het weerwoord van de initiatiefnemers van het NGB niet zo overtuigend.



-------------------------------------------------------------------

OPROEP

Op dinsdagavond twaalf februari 2007 vindt er een gemeenteraadsvergadering 
plaats, waarin definitief besloten wordt of het NGB wel of niet toegelaten wordt 
tot het Landbouwontwikkelingsgebied Witveld. Actiegroep Behoud de Parel gaat 
de bevolking van Grubbenvorst oproepen massaal aanwezig te zijn tijdens die 
raadsvergadering. 

Wij roepen u – de ontvangers van de Nieuwsbrief van Behoud de Parel – nu al op, 
in uw agenda te noteren dat u die dinsdag aanwezig bent tijdens de raadsvergade-
ring. Daarmee geven wij een krachtig signaal richting politiek. Dat het NGB er 
NIET moet komen!

Dus: KOMT ALLEN!

------------------------------------------------------------------------

GRUBBENVORST ZIET GEEL…

Grubbenvorst kleurt geel van de posters aan de ramen en de stickers op brievenbus-
sen, fietsen en auto’s. Vrijwel alle Grubbenvorstenaren hebben een sticker of poster 
ontvangen van behoud de  Parel. Nog een klein stukje van Grubbenvorst wordt deur-
aan-deur bezocht. Mensen die op het moment dat Behoud de Parel aan de deur kwam, 
niet thuis waren, kunnen een poster of sticker opvragen bij behoud de Parel. Voor het 
adres, zie hieronder.



-------------------------------------------------------------------

Groei aantal actieve leden van “Behoud de Parel”

 “Behoud de Parel” blijft groeien. Talloze mensen hebben zich al opgegeven als actief 
lid. Heeft u nog interesse. We kunnen alle handen gebruiken. Geeft u op! Vooral men-
sen uit Melderslo of Lottum – die ook te maken zullen krijgen met het NGB – roepen we 
op zich te melden.

MENSEN UIT LOTTUM EN MELDERSLO DIE ZICH GEROEPEN VOELEN 
“BEHOUD DE PAREL” MEE TE HELPEN, OOK IN LOTTUM EN MEL-
DERSLO, KUNNEN ZICH MELDEN!

Mail naar behouddeparel@home.nl of stuur een briefje naar het secretariaat van 
Behoud de Parel: Winterheide 3, 5971 GD Grubbenvorst

Mensen die de nieuwsbrief ontvangen en nog niet actief zijn en gezien de vorige acties
en de actie die op stapel staat, nu graag ook de handen uit de mouwen steken,
die kunnen zich aanmelden. Mail naar behouddeparel@home.nl of schrijf een briefje
naar Winterweide 3, 5971 GD Grubbenvorst.



Donaties zijn ook welkom. Het bankrekeningnummer is 1304.87.732 (t.n.v. J.W.A.
Claassens en vermelding van: inzake actiegroep “Behoud de Parel” Grubbenvorst).
De komende tijd gaan we verder nadenken over vervolgacties. We hebben nog wat
aardige ideeën in petto. En misschien heeft u – als lezer van deze nieuwsbrief – ook
wel een leuk idee, om actie te voeren. Laat het ons weten. En laat u in ieder geval
verrassen door de dingen die wij bedenken…. Houdt de website in de gaten voor      in-
formatie van de eerste hand: www.behouddeparel.nl

-------------------------------------------------------------------------

WIJ WENSEN ALLE “VRIENDEN VAN BEHOUD DE PAREL”
FIJNE KERSTDAGEN TOE, EEN VREDIGE KERST

EN EEN NGB-VRIJ 2008
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